
Rada Gminy Ustronie Morskie 

Sesja 

Protokół nr 73 

LXXIII Sesja w dniu 28 marca 2024  

Obrady rozpoczęto 28 marca 2024 o godz. 08:30, a zakończono o godz. 12:38 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Andrzej Basarab 

2. Mirosław Dziewiałtowicz 

3. Olga Grajek 

4. Krzysztof Grzywnowicz 

5. Marek Leciaho 

6. Roman Marciniak 

7. Barbara Płomińska 

8. Krzysztof Psykała 

9. Tomasz Rymaszewski 

10. Anna Sianos  

11. Andrzej Staszak 

12. Jolanta Szymczak 

13. Denis Tomala 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie, 

b) stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył posiedzenie, powitał wszystkich zgromadzonych, 

poprosił o potwierdzenie obecności. 

 

2. Przyjęcie protokołu z LXXII Sesji Rady Gminy Ustronie Morskie z dnia 22 lutego 2024 r. 

– dyskusja. 

Brak dyskusji 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LXXII Sesji Rady Gminy Ustronie Morskie z dnia 22 lutego 2024 r. – 

dyskusja.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Mirosław Dziewiałtowicz, Olga Grajek, Krzysztof Grzywnowicz, Roman Marciniak, Barbara 

Płomińska, Krzysztof Psykała, Tomasz Rymaszewski, Anna Sianos , Andrzej Staszak, Jolanta 

Szymczak, Denis Tomala 



NIEOBECNI (2) 

Andrzej Basarab, Marek Leciaho 

Protokół z LXXI Sesji Rady Gminy Ustronie Morskie z dnia 28 grudnia 2023 r. został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał Rady Gminy Ustronie Morskie oraz 

informacja o przeprowadzonych przetargach – dyskusja. 

 

Sprawozdanie oraz informację o przetargach przedstawiła Wójt Gminy, Bernadeta Borkowska 

4. Głos mieszkańców. 

 W dyskusji wzięli udział: 

- mieszkanka miejscowości Sianożęty 

- Jan Adamczyk  

- Krzysztof Szydłowski 

- Krzysztof Grzywnowicz 

 

Dyskusja dotyczyła kontynuacji sprawy z poprzedniej 72 sesji RG z dnia 22.02.2024 r., pism, 

które wpływały do Urzędu gminy i do mieszkanki miejscowości Sianożęty odnośnie drzew 

z gatunku buk, które są pomnikami przyrody, głoszenia przez Urząd Gminy nieprawidłowych 

informacji, stwierdzeń iż radni głosowali niezgodnie z Konstytucją, radni głosują zgodnie 

z własnym sumieniem a wszelkie postępowania cywilne są poza zakresem Rady Gminy 

i Urzędu, który nie jest strona w sporze rodzinnym. 

Sołtys Wsi Kukinia złożył na ręce radnych podziękowania za współpracę w całej kadencji. 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, iż kadencja kończy się 30.04.2024 roku i zgonie 

z planem pracy kolejna sesja zaplanowana jest na 25.04.2024 r. 

5. Przedstawienie projektów uchwał: 

a) Druk nr 1 - w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Ustronie Morskie na 2024 rok 

- dyskusja, podjęcie uchwały. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Elżbieta Macek, Skarbnik Gminy Ustronie Morskie. 

 

 

Skarbnik Gminy poinformował o autopoprawkach do projektu uchwały, które dotyczą 

kontroli, jaka się odbywała w Urzędzie od grudnia do połowy marca odnośnie 

dofinansowania na śnieżkę rowerową w miejscowości Kukinia oraz ścieżki rowerowej 

Kukinia-Dygowo, gmina zabezpieczyła ze środków własnych w poprzednim roku, a po 

kontroli należy wprowadzić środki do budżetu z racji pozytywnych wyników kontroli. 

Komisja Budżetu opiniowała projekt uchwały bez poprawek i wydała opinię pozytywną  

W dyskusji wzięli udział: 

- Elżbieta Macek  

- Andrzej Staszak 

- Marek Leciaho 

- Mirosław Dziewiałtowicz 

- Krzysztof Grzywnowicz 

 



Dyskusja dotyczyła przeniesienia środków na remont przy ul. Granicznej, no co dokładnie 

będą przeznaczone środki, ukazania w promesie, dofinansowania ul. Chrobrego: przystanek 

w Marysinie i zatoczka parkingowa przy kościele, część drogi gdzie rozmontowany będzie 

przystanek i zatoczka parkingowa czy jest w większości własnością gminy czy powiatu, braku 

ujęcia tego we wniosku o dofinansowanie, zakres jest poglądowy i zakłada remont 

nawierzchni, opracowania programu użytkowego dla ul. Granicznej, gdzie zostaną 

zaplanowane prace remontowe i wg planu będzie przeprowadzony remont, przeznaczenia 

pieniędzy na opracowanie dokumentacji (wkład własny do promesy i inspektor nadzoru), 

stanu drogi na ul. Granicznej, pozwoleń na wjazdy dla ciężkich pojazdów na budowy, które 

zniszczyły ulicę, czy istnieje protokół o stanie ulicy Granicznej z przed budowy 

apartamentowców, remontu ul Chrobrego i zwiększenia kwoty na remont studzienek na ulicy; 

Dyskusja dotyczyła tworzenia protokołów przed rozpoczęciem kolejnych inwestycji, 

sprawdzenia w Urzędzie czy takie protokoły zostały spisane jeżeli chodzi o ul. Graniczną, źle 

osadzonych studzienek na ul. Polnej, zlecenia naprawy ul. Polnej jako głównej ulicy 

dojazdowej do miejscowości, problem zgłoszony już 5 lat temu przy odbiorze; odebranie 

ulicy Polnej od powiatu miało skutkować dobrymi relacjami z powiatem, zapewnień przez 

powiat naprawienia zaniedbań, które nie zostały finalnie zrealizowane. 

Efekty współpracy z powiatem nie są zadawalające, aczkolwiek należy wyciągnąć wnioski 

i w każdym miejscu gdzie gmina zezwala inwestorowi dojazd do budowy powinny znaleźć 

się porozumienia i możliwość egzekwowania od inwestorów naprawy dróg, rozważań 

słuszności odnośnie budowy dróg czy remontu ze względu na kolejne budowy, które niszczą 

ich stan; Przygotowania przez pracowników urzędu dokumentów do wglądu o których była 

mowa w dyskusji. 

Dyskusja dotyczyła działu 92195 i problemu związanego z opłatami za energię, czego 

dotyczy kolejna kwota do opłaty (amfiteatr) – koszty związane z obsługą i nadzorem obiektu 

całorocznie, przeniesienia amfiteatru w zarządzanie GOK zaraz po przepisaniu wszystkich 

umów; 

Głosowano w sprawie: 

Druk nr 1 - w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Ustronie Morskie na 2024 rok po 

autopoprawce - dyskusja, podjęcie uchwały. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Mirosław Dziewiałtowicz, Olga Grajek, Krzysztof Grzywnowicz, Barbara Płomińska, 

Krzysztof Psykała, Tomasz Rymaszewski, Anna Sianos , Andrzej Staszak, Jolanta Szymczak, 

Denis Tomala 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marek Leciaho 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Basarab, Roman Marciniak 

Uchwała została podjęta większością głosów. 

 



b) Druk nr 2 - w sprawie zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ustronie 

Morskie na lata 2024 – 2036 - dyskusja, podjęcie uchwały. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Elżbieta Macek, Skarbnik Gminy Ustronie Morskie. 

Komisja Budżetu opiniowała projekt uchwały bez poprawek i wydała opinię pozytywną.  

W dyskusji wzięli udział: 

- Elżbieta Macek  

 

Dyskusja dotyczyła przedstawienia autopoprawki w związku ze zmianami wprowadzonymi 

w uchwale budżetowej. 

 

Głosowano w sprawie: 

Druk nr 2 - w sprawie zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ustronie 

Morskie na lata 2024 – 2036 po autopoprawce - dyskusja, podjęcie uchwały.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Mirosław Dziewiałtowicz, Olga Grajek, Krzysztof Grzywnowicz, Marek Leciaho, Barbara 

Płomińska, Krzysztof Psykała, Tomasz Rymaszewski, Anna Sianos , Jolanta Szymczak, 

Denis Tomala 

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Basarab, Roman Marciniak, Andrzej Staszak 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

c) Druk nr 3 -w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kołobrzeskiego - 

dyskusja, podjęcie uchwały. 

Projekt uchwały przedstawiła Elżbieta Macek, Skarbnik Gminy Ustronie Morskie. 

Komisja Budżetu wydała opinię pozytywną. 

 

Brak dyskusji 

Głosowano w sprawie: 

Druk nr 3 -w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kołobrzeskiego - dyskusja, 

podjęcie uchwały.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Mirosław Dziewiałtowicz, Olga Grajek, Krzysztof Grzywnowicz, Marek Leciaho, Barbara 

Płomińska, Krzysztof Psykała, Tomasz Rymaszewski, Anna Sianos , Andrzej Staszak, Jolanta 

Szymczak, Denis Tomala 



NIEOBECNI (2) 

Andrzej Basarab, Roman Marciniak 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

d) Druk nr 4 - w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kołobrzeskiego- 

dyskusja, podjęcie uchwały. 

Projekt uchwały przedstawiła Elżbieta Macek, Skarbnik Gminy Ustronie Morskie. 

Komisja Budżetu wydała opinię pozytywną. 

 

Brak dyskusji 

Głosowano w sprawie: 

Druk nr 4 - w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kołobrzeskiego- dyskusja, 

podjęcie uchwały.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Mirosław Dziewiałtowicz, Olga Grajek, Krzysztof Grzywnowicz, Marek Leciaho, Barbara 

Płomińska, Krzysztof Psykała, Tomasz Rymaszewski, Anna Sianos , Andrzej Staszak, Jolanta 

Szymczak, Denis Tomala 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Basarab, Roman Marciniak 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

e) Druk nr 5 - w sprawie wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości w dzierżawę - dyskusja, 

podjęcie uchwały. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami 

Zagospodarowania Przestrzennego i Rolnictwa, Monika Łada. 

Komisja Budżetu wydała opinię pozytywną. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Monika Łada 

- Marek Leciaho 

- Andrzej Staszak 

- Krzysztof Grzywnowicz 

- Mirosław Dziewiałtowicz 

 

Dyskusja dotyczyła umiejscowienia nieruchomości-słynny kiosk ruchu-oraz określenia czy 

właściciel sam prowadzi działalność czy dzierżawi kiosk, brak spójności w wyglądzie 

ogólnym w Ustroniu – budowa żłobko-przedszkola, amfiteatr nowy, remont ulicy Chrobrego, 

nowa kostka brukowa koliduje ze starym kioskiem, mało estetycznym szkodzącym 

wizerunkowi Ustronia Morskiego, czy jest możliwość zobligowania właściciela do 

odnowienia tego kiosku, corocznych zgłoszeń przez radnego aby wymusić aspekt wizualny, 

obietnice z urzędu do wprowadzenia zmian nie pokryte w rzeczywistości, wpływu radnych na 

zmiany estetyczne i sugerowanie wójtowi na formułowanie takich umów, aby stan 



nieruchomości satysfakcjonował mieszkańców, zdecydowanie większa część stoi na terenie 

gminnym, a część powiatu nie stanowi problemu i można zobligować właściciela do 

polepszenia wizerunku. 

 

Głosowano w sprawie: 

Druk nr 5 - w sprawie wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości w dzierżawę - dyskusja, 

podjęcie uchwały.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Mirosław Dziewiałtowicz, Barbara Płomińska, Krzysztof Psykała, Tomasz Rymaszewski, 

Anna Sianos , Jolanta Szymczak 

PRZECIW (2) 

Olga Grajek, Marek Leciaho 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Krzysztof Grzywnowicz, Andrzej Staszak, Denis Tomala 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Basarab, Roman Marciniak 

 

Uchwała została podjęta większością głosów. 

 

f) Druk nr 6 - w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Ustronie 

Morskie - dyskusja, podjęcie uchwały. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami 

Zagospodarowania Przestrzennego i Rolnictwa, Monika Łada. 

Komisja Budżetu wydała opinię pozytywną. 

 

Brak dyskusji 

 

Głosowano w sprawie: 

Druk nr 6 - w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Ustronie 

Morskie - dyskusja, podjęcie uchwały.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Mirosław Dziewiałtowicz, Olga Grajek, Krzysztof Grzywnowicz, Marek Leciaho, Barbara 

Płomińska, Krzysztof Psykała, Tomasz Rymaszewski, Anna Sianos , Andrzej Staszak, Jolanta 

Szymczak, Denis Tomala 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Basarab, Roman Marciniak 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 



g) Druk nr 7 - w sprawie wykazu kąpielisk oraz sezonu kąpielowego na terenie Gminy 

Ustronie Morskie na rok 2024- dyskusja, podjęcie uchwały. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami 

Zagospodarowania Przestrzennego i Rolnictwa, Monika Łada. 

Komisja Komunalna wydała opinię pozytywną. 

 

Brak dyskusji 

 

Głosowano w sprawie: 

Druk nr 7 - w sprawie wykazu kąpielisk oraz sezonu kąpielowego na terenie Gminy Ustronie 

Morskie na rok 2024- dyskusja, podjęcie uchwały..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Mirosław Dziewiałtowicz, Olga Grajek, Krzysztof Grzywnowicz, Marek Leciaho, Barbara 

Płomińska, Krzysztof Psykała, Tomasz Rymaszewski, Anna Sianos , Andrzej Staszak, Jolanta 

Szymczak, Denis Tomala 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Basarab, Roman Marciniak 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

h) Druk nr 8 - w sprawie zmian do Programu zwalczania barszczy kaukaskich na terenie 

Gminy Ustronie Morskie - dyskusja, podjęcie uchwały 

 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Kinga Kurkowska 

Komisja Budżetu wydała opinię pozytywną. 

 

Brak dyskusji 

 

Głosowano w sprawie: 

Druk nr 8 - w sprawie zmian do Programu zwalczania barszczy kaukaskich na terenie Gminy 

Ustronie Morskie - dyskusja, podjęcie uchwały.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Mirosław Dziewiałtowicz, Olga Grajek, Krzysztof Grzywnowicz, Marek Leciaho, Barbara 

Płomińska, Krzysztof Psykała, Tomasz Rymaszewski, Anna Sianos , Andrzej Staszak, Jolanta 

Szymczak, Denis Tomala 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Basarab, Roman Marciniak 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 



 

i) Druk nr 9 - w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ustronie Morskie na rok 2024 - 

dyskusja, podjęcie uchwały. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Dorota Bujniewicz, Podinspektor d/s sportowo-komunalnych. 

GOSiR 

Komisja Budżetu wydała opinię pozytywną. 

Komisja Komunalna wydała opinię pozytywną. 

 

Wprowadzono uwagi zgłoszone na Komisji Budżetu do regulaminu. 

 

Brak dyskusji 

 

Głosowano w sprawie: Druk nr 9 - w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ustronie Morskie na 

rok 2024 - dyskusja, podjęcie uchwały.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Dziewiałtowicz, Olga Grajek, Krzysztof Grzywnowicz, Marek Leciaho, Roman 

Marciniak, Barbara Płomińska, Krzysztof Psykała, Tomasz Rymaszewski, Anna Sianos , 

Andrzej Staszak, Jolanta Szymczak, Denis Tomala 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Basarab  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 

j) Druk nr 10 - w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem transportu 

publicznego - dyskusja, podjęcie uchwały. 

 

Projekt uchwały przedstawił p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej, 

Jakub Łuksza. 

Komisja Budżetu wydała opinię pozytywną. 

Komisja Komunalna wydała opinię pozytywną. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Marek Leciaho 

- Denis Tomala 

 

Dyskusja dotyczyła przedstawienia danych dot. ilości osób korzystających z transportu (dane 

do wglądu w Urzędzie: składane przez przewoźnika), składania wniosków o dofinansowanie 

z racji nierentowności linii, korzystania przez rodziny i dzieci z transportu, problem 

wykluczenia komunikacyjnego istniejący w miejscowości Rusowo. 

 

Głosowano w sprawie: 

Druk nr 10 - w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem transportu 

publicznego - dyskusja, podjęcie uchwały.  



 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Dziewiałtowicz, Olga Grajek, Krzysztof Grzywnowicz, Marek Leciaho, Roman 

Marciniak, Barbara Płomińska, Krzysztof Psykała, Tomasz Rymaszewski, Anna Sianos , 

Andrzej Staszak, Jolanta Szymczak, Denis Tomala 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Basarab 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

k) Druk nr 11 - w sprawie ustalenia zasad parkowania pojazdów na urządzonych parkingach 

gminnych na terenie Gminy Ustronie Morskie, opłat za parkowanie oraz sposobu ich 

pobierania - dyskusja, podjęcie uchwały. 

 

 

Projekt uchwały przedstawił p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej, 

Jakub Łuksza. 

Komisja Komunalna wydała opinię pozytywną. 

Komisja Budżetu wydała opinię pozytywną (wniesiono wniosek ze zmianami) 

 

Przewodniczący zgłasza wniosek dalej idący polegający na zmianie w paragrafie 3 pkt 3 – 

opłaty abonamentowe- tabela ppkt 10- zmiana stawki ze 100 zł na 50 zł oraz w regulaminie w 

załączniku nr 2 do uchwały w paragrafie 1 pkt 9. dopisanie do parkingów przy kościele ul. 

Wojska Polskiego oraz przy ulicy Polnej (Helios) parkingu przy ul. Osiedlowej za ośrodkiem 

zdrowia – działka nr 821/1 i 184/12 obręb Ustronie Morskie. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Marek Leciaho 

- Krzysztof Grzywnowicz 

- Jarosław Barański 

- Denis Tomala (Ad Vocem) 

- Tomasz Rymaszewski 

- Zenon Wajgert 

- Roman Marciniak 

 

Dyskusja dotyczyła zasadności proponowanych zmian, zagrywki populistycznej przed 

wyborami, bardzo małych kosztów za parkowanie, rożnych możliwości przeliczeń, 

Rozważania nad tym tematem od lat, dając szanse mieszkańcom gminy bez obciążania 

dodatkowymi kosztami w sezonie letnim na swobodny parking i załatwienie spraw, momentu 

przygotowania uchwały i konieczności dyskusji nad projektem, rozwiązanie, które należy 

obserwować i wyciągnąć ewentualne wnioski na przyszłość, nadużywanie przez 

mieszkańców spowoduje ograniczenia w postaci np. biletu z parkometru z możliwością 

czasowego, bezpłatnego biletu; pozwoleń dla autobusów, które zajmują 8 miejsc jak 

zaparkują wzdłuż na parkingu, możliwości opłat dla autobusów bez limitu jako niepoprawnie 

sprecyzowane zdanie w projekcie uchwał, doprecyzowanie nazewnictwa poprzez wpisanie 

poprawek w uchwale: w ustępie 3 dot. opłat abonamentowych dopisać „od pojazdów 

osobowych”, analizowanie autobusów z 10 miejscami, który spełnia warunki i metraż, czy 



może wykupić abonament, stwarzania możliwości powodujące blokowanie parkingów przez 

autobusy, przedstawienie autopoprawki w projekcie uchwały polegającej na dopisaniu w 

paragrafie 16 w pkt 4 w załączniku nr 2 w regulaminie, słowa „lub kartą” w związku 

z wprowadzeniem takiej możliwości; parkingu przy kościele, który będzie zamknięty na czas 

budowy zbiorników retencyjnych, nieodpowiedniego czasu na przeprowadzenie budowy, 

braku rotacji aut na parkingach, wykorzystywaniu przez mieszkańców takiej możliwości 

poprzez wykupienie abonamentu i parkowaniu swoich pojazdów na parkingach gminnych, 

proponowanych rozwiązań poprzez sformułowanie wniosku; mieszkańcy odległych 

miejscowości gminnych korzystający kilka razy z możliwości bezpłatnego parkowania a nie 

postawienia na cały sezon swoich prywatnych samochodów, zgłoszenia przez radnego 

wniosku przeciwnego dla każdego mieszkańca za darmo, który zostanie wprowadzony po 

przeprowadzeniu głosowania nad pierwszym wnioskiem 

 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

- zmiana w paragrafie 3 pkt 3 – opłaty abonamentowe- tabela ppkt 10- zmiana stawki ze 100 

zł na 50 zł oraz w regulaminie w załączniku nr 2 do uchwały w paragrafie 1 pkt 9. dopisanie 

do parkingów przy kościele ul. Wojska Polskiego oraz przy ulicy Polnej (Helios) parkingu 

przy ul. Osiedlowej za ośrodkiem zdrowia – działka nr 821/1 i 184/12 obręb Ustronie Morskie  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Mirosław Dziewiałtowicz, Krzysztof Grzywnowicz, Marek Leciaho, Barbara Płomińska, 

Krzysztof Psykała, Tomasz Rymaszewski, Anna Sianos , Andrzej Staszak, Jolanta Szymczak, 

Denis Tomala 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Olga Grajek, Roman Marciniak 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Basarab 

 

Wniosek przeszedł większością głosów. 

 

Przewodnicząc poprosił o przypomnienie wprowadzonych autopoprawek poprzez odczytanie.  

Analizowanie przepisów uchwały i zapisów w dokumentach, braku zgłaszania faktów 

i potrzeb nad pracą uchwały, organ Wojewody nie kwestionował zapisów w uchwały, 

przedstawienia statystyk odnośnie blokowania parkingów przez większe samochody 

ciężarowe i autobusy i kampery (odp.: nie było sytuacji blokowania parkingu przy Heliosie, 

samochody ciężarowe nie mogą wjeżdżać bo jest zakaz – dot. parking przy ul. Polnej); braku 

wad prawnych w uchwałach podejmowanych przez Radę Gminy, uwagi zostaną 

uwzględnione w przyszłości, 

 

Głosowano w sprawie: 

Druk nr 11 - w sprawie ustalenia zasad parkowania pojazdów na urządzonych parkingach 

gminnych na terenie Gminy Ustronie Morskie, opłat za parkowanie oraz sposobu ich 

pobierania po odczytanych autopoprawkach - dyskusja, podjęcie uchwały. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Mirosław Dziewiałtowicz, Krzysztof Grzywnowicz, Roman Marciniak, Barbara Płomińska, 

Krzysztof Psykała, Tomasz Rymaszewski, Anna Sianos , Jolanta Szymczak, Denis Tomala 

PRZECIW (1) 

Marek Leciaho 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Olga Grajek 

NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU (1) 

Andrzej Staszak 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Basarab 

 

Uchwała została podjęta większością głosów. 

 

l) Druk nr 12 - w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu Gminy Ustronie Morskie na 

produktach reklamowych - dyskusja, podjęcie uchwały. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Ewa Ostrowska. 

Komisja Publiczna wydała opinię pozytywną. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Ewa Ostrowska 

- Marek Leciaho 

- Krzysztof Grzywnowicz 

- Mirosław Dziewiałtowicz 

- Andrzej Staszak 

 

Dyskusja dotyczyła udzielenia zgody na jaki okres wydawana jest zgoda, informacji odnośnie 

ilości wniosków dot. zgody na użycie herbu i logo gminy, używania przez firmę na platformie 

zakupowej, czy był taki wniosek składany.  

Komisja wnikliwie analizowała wniosek i podjęła decyzję pozytywną na podstawie 

przedstawienia swoich produktów reklamowych, przedstawienia katalogu produktów, czy 

gmina prowadziła postępowania czy zapytania firm czy mają zgodę na używanie herbu i logo 

(brak zapytań i protestów ze strony Gminy) potrzeba doprecyzowania bardziej szczegółowo 

w uchwale – moment aby przyjrzeć się uchwale i wprowadzić zmiany na korzyść Gminy. 

 

Radny Marek Leciaho złożył wniosek formalny w sprawie zmiany w paragrafie 1 projektu 

uchwały dot. dopisanie czasu używania herbu i logo Gminy Ustronie Morskie na produktach 

reklamowych firmie REZON przez okres 10 lat 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany w paragrafie 1 projektu uchwały o dopisanie czasu używania herbu i logo Gminy 

Ustronie Morskie na produktach reklamowych firmie REZON przez okres 10 lat. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Olga Grajek, Marek Leciaho, Krzysztof Psykała, Tomasz Rymaszewski, Anna Sianos , 



Jolanta Szymczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Mirosław Dziewiałtowicz, Krzysztof Grzywnowicz, Barbara Płomińska, Andrzej Staszak, 

Denis Tomala 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Basarab, Roman Marciniak 

 

Wniosek przeszedł większością głosów.  

 

Głosowano w sprawie: 

Druk nr 12 - w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu Gminy Ustronie Morskie na 

produktach reklamowych po zaproponowanych zmianach..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Mirosław Dziewiałtowicz, Olga Grajek, Krzysztof Grzywnowicz, Marek Leciaho, Krzysztof 

Psykała, Tomasz Rymaszewski, Anna Sianos , Jolanta Szymczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Barbara Płomińska, Andrzej Staszak, Denis Tomala 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Basarab, Roman Marciniak 

 

Uchwała została podjęta większością głosów. 

 

m) Druk nr 13 - w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 8 lutego 2024 r. - dyskusja, podjęcie 

uchwały. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Barbara 

Płomińska 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała wniosek za bezzasadny. 

 

Brak dyskusji 

 

Głosowano w sprawie: 

Druk nr 13 - w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 8 lutego 2024 r. - dyskusja, podjęcie 

uchwały.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Dziewiałtowicz, Olga Grajek, Krzysztof Grzywnowicz, Marek Leciaho, Roman 

Marciniak, Barbara Płomińska, Krzysztof Psykała, Tomasz Rymaszewski, Anna Sianos , 

Andrzej Staszak, Jolanta Szymczak, Denis Tomala 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Basarab 

 



Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

6. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym – dyskusja. 

 

Informacje przedstawiła Wójt Gminy, Bernadeta Borkowska. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Bernadeta Borkowska 

- Andrzej Staszak 

- Krzysztof Grzywnowicz 

- Marek Leciaho 

- Krzysztof Szydłowski 

 

Dyskusja dotyczyła określenie spójności i wypowiedzi w punkcie nr 6 między sesjami, a nie 

za cały rok; podsumowania pracy radnych poprzez wyświetlenia filmu z całej kadencji, 

ewentualnego poszerzenia porządku obrad o prezentację pokazującą osiągnięcia Gminy,  

Przedstawienie informacji czego dotyczyło spotkanie z 14.03 dot. spotkanie z obwodem 

ochrony wybrzeża w Ustroniu Morskim – przedstawiciel z obwodu wybrzeża, gdzie na 

wydmach były wycinane drzewa i gałęzie w pasie Urzędu Morskiego,  

Spotkanie w wodociągach – wybór nowego przedstawiciela komisji do Rady, 

Brak w informacji spotkania ze Starostą, z czyjej inicjatywy zostało zaaranżowane spotkanie 

i czego dotyczyło, jakie tematy poruszano np. budynki na ul. Kołobrzeskiej w Sianożętach, 

decyzje w sprawie pustostanów oraz co z drogami powiatowymi – jest projekt drogi od węzła 

s6 do drogi nr 11 oraz bieżące naprawy na pozostałych powiatowych drogach, 

Jakie zmiany są przewidziane w przebudowie drogi od węzła do 11 w postaci np. ronda 

zamiast skrzyżowania – potrzebna jest zgoda GDDKiA na ewentualne zmiany na drodze 

krajowej nr 11. 

 

Przewodniczący złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad o prezentacje przygotowaną 

przez Panią Wójt – Sprawozdanie Wójta z 5 lat, jako pkt 7. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

O rozszerzenie porządku obrad o prezentację przygotowaną przez Panią Wójt jako pkt 7  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Krzysztof Grzywnowicz, Roman Marciniak, Krzysztof Psykała, Anna Sianos , Denis Tomala 

PRZECIW (5) 

Olga Grajek, Marek Leciaho, Barbara Płomińska, Andrzej Staszak, Jolanta Szymczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Mirosław Dziewiałtowicz, Tomasz Rymaszewski 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Basarab 

 

Wniosek nie uzyskał aprobaty i porządek sesji pozostaje bez zmian. 

 

 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

 



W dyskusji wzięli udział: 

- Andrzej Staszak 

- Zenon Wajgert 

- Mirosław Dziewiałtowicz 

- Marek Leciaho 

- Olga Sroka 

- Andrzej Staszak 

 

Dyskusja dotyczyła wirtualnej strzelnicy, na którą gmina dostała dofinansowanie, 

przedstawienie terminu otwarcia - odp. wszelkie pracy zostały zakończone, będzie składany 

projekt o monitoring na strzelnicy – zabezpieczenie środków-  zostało dopięcie regulaminu, 

który zostanie przedstawiony na komisje a następnie procedowanie na sesji aby strzelnica 

mogła działać); terminu zakończenia pracy – odp. w miesiącu lutym; przedstawienia prac 

zakończonych w miesiącu lutym – odp. zaklejenie dachu; termin wykonania przez firmę był 

do końca roku 2023 a termin rozpoczęcia działalności strzelnicy to był 1.02 2024r., jak 

zostanie złożone sprawozdanie (obowiązek do 15.01 każdego roku na składanie sprawozdania 

z działalności strzelnicy), czy zostanie zafałszowane za dwa miesiące zwłoki – odp. w 

umowie jest opisana ilość godzin i poprzez wypracowanie ilości godzin – zwiększenie ilości 

godzin rozliczyć całościowo w przeciągu roku; w paragrafie 5 pkt 4 beneficjent zobowiązany 

jest w okresie od dnia udostępnienia strzelnicy do użytkowania nie później niż od dnia 

01.02.2024 r., czyją własnością jest teraz strzelnica, czy nie narażamy się na utratę 

dofinansowania, czy na kary finansowe, czy strzelnica jest przekazana protokołem do GOSiR, 

ewentualnie używanie strzelnicy w świetlicy w Sianożętach i w pomieszczeniach GOSiR -

odp. tak przekazana; zasady funkcjonowania strzelnicy, kto będzie nadzorował; - odp. 

większa ilość osób musi obsługiwać, są rozmowy z kołem LOK, był przedstawiciel, który 

pokazał obsługę strzelnicy wirtualnej; ponowienie pytania odnośnie nie uruchomienia 

strzelnicy od 01.02.2024, skończenia prac pokrycia dachu folią w późniejszym czasie – czy 

zostały naliczone odsetki za zwłokę; propozycja sformułowania pytań na piśmie; 

Przedstawienia powodu przedłużenia remontu na ul. Chrobrego – odp. spóźniona organizacja 

ruchu procedowana ponad dwa miesiące, gdzie Starosta zatwierdza projekt, przebudowy 

podłączeń na prywatnych działkach, nowo wytaczane granice przez przesunięte ogrodzenia, 

dołączenie światłowodu – kompleksowe uzbrojenie, potrzeby mieszkańców, kwestie 

regulowania problemów wpływają na termin zakończenia remontu ulicy; kto przygotowywał 

projekt organizacji ruchu, czemu nanoszono tyle poprawek przez starostę; 

Nawiązania do strzelnicy wirtualnej poprzez przegląd regulaminów gdzie nie ma zapisów 

„dla grup zorganizowanych”; 

Interpelacja z ubiegłego roku odnośnie zabezpieczenia drogi powiatowej dot. parkowania 

pojazdów na terenie zielonym, odcinek Marysin- ul. Graniczna – brak zgody Zarządu dróg na 

elementy stałe – odp. współpraca Urzędu z Sołectwem poprzez ustawienie donic z kwiatami – 

konieczność zakupu ziemi, roślin a donice już są zamówione – do dwóch tygodni donice 

powinny stanąć; 

Strefy płatnego parkowania rozszerzenie o ul. Lotniczą i nowy parking naprzeciwko świetlicy 

w Sianożętach, czy były rozmowy ze Starostą i czy uzyskano zgodę – spotkanie odbyło się w 

powiecie gdzie wskazano parametry, gdzie w możliwościach przerobowych urzędu, poprzez 

ograniczenie kadry w referacie brak możliwości na sprawdzenie tych parametrów; 

Od kiedy jest zgoda na stworzenie strefy płatnego parkowania na ul. Lotniczej z wiadomości 

od pani Wójt – odp. konieczność sprawdzenia dokumentacji aby odpowiedzieć poprawnie; 

przedstawienie zgody w dziennikach urzędowych na stworzenie SPP każdym w poprzednich 

lat; problem oznakowania i zasadności tworzenia strefy ze względy na ilość wjazdów, które 

ograniczają ilość miejsc postojowych i tworzą jeszcze więcej znaków; przedstawiania innych 

powodów braku możliwości utworzenia SPP, braku przedstawienia analizy finansowej, jakie 

koszty jakie zyski, brak odpowiedzi na interpelacje i brak pokazania takiej analizy; 



dokumentacja powinna być dostępna w urzędzie; w interpelacji była odpowiedź o braku 

analizy w dokumentacji w Urzędzie;  

Dyskusja dotyczyła ośrodka zdrowia odnośnie pozwolenia na budowę szybu windy w 

ośrodku zdrowia – odp. odstąpiono od budowy szybu windy ze względu uchylenia 

pozwolenia na budowę przez Wojewodę,  nieprawidłowości w złożeniu oświadczenia przez p. 

Wójt; Punkt Interpelacje i zapytania powinny być składana na piśmie i na piśmie powinna być 

odpowiedź według zapisów statutowych – forma punktu w ściśle określonych zapisach 

ustawowych; pytania powstają, gdyż odpowiedzi na interpelacje są wymijające stąd 

doprecyzowanie odpowiedzi na sesji; wszelkie zapytania i odpowiedzi przechodzą przez ręce 

przewodniczącego Rady Gminy; Pytania powinny dotyczyć spraw urzędu a nie przemyśleń p. 

Wójt; Pytanie odnośnie windy czy zostaje czy będzie zdemontowana – odp. na piśmie; 

Czy Gmina kiedykolwiek uzyskała środki z funduszu sprawiedliwości – odp. tak; odpowiedź 

zostanie udzielona na piśmie; czy Gmina finansowała komuś ze środków publicznych 

dokształcanie – prośba o sformułowanie zapytania na piśmie. 

Złożono wniosek/ propozycję aby umożliwić mieszkańcom oglądanie podczas sesji wszelkich 

prezentacji, planów czy wyników głosowań, co wiąże się ze zwiększeniem licencji  

 

Pytanie dotyczące przeznaczenia zdejmowanej kostki brukowej z ul. B. Chrobrego – odp. 

prośba o sformułowanie pytanie na piśmie oraz forma udzielenia odpowiedzi również na 

piśmie. 

 

8. Wolne wnioski i informacje. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Andrzej Staszak 

 

Radny Andrzej Staszak z racji braku odpowiedzi o los starej kostki brukowej złożył wolny 

wniosek o wykorzystanie zdjętej kostki brukowej poprzez ułożenie drogi/ wyremontowanie 

lub odsprzedanie mieszkańcom za przysłowiową złotówkę, aby wyłożyć na działkach, idąc za 

przykładem innych gmin; odp. kostka została w części złożona w GOSiR, w części zostanie 

zmielona i wykorzystana na utwardzenie dróg na Wieniotowie; 

 

 

9. Zamknięcie sesji. 

 

 

Przewodniczący 

Rady Gminy Ustronie Morskie 

Krzysztof Grzywnowicz 

 

 

 

 

 
Przygotował(a): Agnieszka Smołucha 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


